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§ 10  Nämndens arbetsformer – inrättande av tre råd 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden inrättar tre råd: Demokrati-, integrations- och föreningsrådet (DIF), 

Farstas utvecklings- och näringslivsråd (FUN) och miljörådet. 

 

Dessa råd ska bereda frågor inom sina respektive verksamhetsområden och skapa 

underlag för nämndbeslut, inom de ramar som utgörs av kommunfullmäktiges uppdrag 

till stadsdelsnämnderna och av stadsdelsnämndens beslut om verksamhetsplan. 

 

Generellt gäller för de råd som nämnden väljer att tillsätta att de inte har någon 

självständig beslutanderätt, ingen rätt att ge egna uppdrag till förvaltningen eller på annat 

sätt ta egna initiativ. Råden kan uteslutande handla utifrån de ramar och uppdrag som de 

har fått av nämnden.  

 

Detta hänger samman med nämndens ansvar för allt som sker i dess namn, liksom med 

revisorernas granskning och kommunfullmäktiges ansvarsutkrävande, som sker efter 

varje bokslut. Varje nämndledamot ansvarar för nämndens beslut och måste därför ha 

möjlighet att reservera sig mot beslut som hen finner olämpliga eller oriktiga. Om råden 

skulle ta egna initiativ och fatta självständiga beslut vid sina sammanträden så skulle 

nämndledamöternas lagstadgade rättighet och ansvar att reservera sig gå förlorad. 

 

2. Nämnden fastställer instruktioner för de tre råden enligt bilaga 1, 2 och 3 till detta 

protokoll. 

 

3. Nämnden utser Malena Liedholm Ndounou (C), Lisa Carlbom (MP), Olof Peterson (M), 

Moa Sahlin (S) och Niklas Aurgrunn (V) till ledamöter i demokrati-, integrations- och 

föreningsrådet. Malena Liedholm Ndounou (C) utses till ordförande och Moa Sahlin (S) 

till vice ordförande. 

 

4. Nämnden utser Lars Jilmstad (M), Rikard Werge (L), Arne Fredholm (M), Karin 

Lekberg (S) och Lars Bäck (V) till ledamöter i utvecklings- och näringslivsrådet. Lars 

Jilmstad (M) utses till ordförande och Karin Lekberg (S) till vice ordförande. 

 

5. Nämnden utser Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP), Ann-Louise Ebérus (M), Milla 

Eronen (V) och Carina Sundbäck (S) till ledamöter i miljörådet. Peter Öberg (L) utses 

till ordförande och Milla Eronen (V) till vice ordförande. 

 

Ärendet 

Ordföranden hade redovisat sitt förslag till beslutsunderlag inför sammanträdet. 

Dnr 1.1-075/2019 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 

Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla det förslag som ordföranden hade 
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presenterat inför sammanträdet – se punkt 1 och 2 vid BESLUT ovan. I detta instämde Kjell 

Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V). Sofia Modigh (KD) instämde med ett 

ersättaryttrande. 

 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 

Liedholm Ndounou (C) yrkade därefter att nämnden skulle utse partiföreträdare till 

ordförande och ledamöter i råden enligt punkt 3, 4 och 5 vid BESLUT ovan. I detta instämde 

Sofia Modigh (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Marre Mayr m fl (V) yrkade att nämnden skulle utse 

partiföreträdare till vice ordförande och ledamöter i råden enligt punkt 3, 4 och 5 vid 

BESLUT ovan. 

 

Leif Söderström (SD) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla övriga partiers förslag och 

lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förslag från Moderaterna, Liberalerna, Miljöpartiet, Centerpartiet, Socialdemokraterna och 

Vänsterpartiet. 

 

Reservation  

Leif Söderström (SD) 

 

Ett råd för demokrati, integrations och föreningsfrågor (DIF) 

Ett råd för näringslivs och utvecklingsfrågor (FUN) 

Ett råd för miljöfrågor. 

 

§1. Demokrati, integrations och föreningsråd. 

———————————————————— 

Ett råd för demokratifrågor är bara fullt legitimt om det omfattas med representation från 

samtliga politiska partier som ingår i rådets vägledande uppdrag. Så ser det för 

närvarande inte ut i Farsta. I SDN protokoll från 2015.12-16 fastslås i §2 att: 

Stadsdelsnämnden utser 5st ledamöter att utgöra demokratiråd, minst 2 partier lämnas 

därmed utanför representation. Effekten av den nuvarande grönblå majoritetens förslag 

blir att bristen på demokratisk representation fortgår samt förstärkas. Samtidigt som 

rådets ansvarsområde breddas att även innefatta Integrations och föreningsfrågor har 

stadsdelsnämnden utökats med ett parti som om majoritetens förslag antas exkluderas 

från demokratirådets viktiga arbete. Rådets demokratiska och kompetensmässiga 

sammansättningen mister därav legitimitet, detta eftersom varken den demokratiska 

representationen eller tillgängliga kompetensen fullt ut representeras i rådet. 

 

Förslag till beslut: 

Stadsdelsnämnden fastställer att representationen i rådet för Demokrati, Integration och 

Föreningsfrågor (DIF) bestäms innefatta samtliga i Stadsdelsnämnden invalda partier med 
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en representant från varje parti. 

 

§2. Rådet för näringslivs och utvecklingsfrågor. 

--------------------------------------------------- 

Farsta har sedan den tidigare Vänstermajoriteten styrde, ett Näringslivs och 

utvecklingsråd inrättat på solid demokratisk grund. Enligt deras gällande instruktion skall 

varje i nämnden representerat parti erhålla en plats i rådet. 

 

Ett föredömligt demokratiska förhållande som dagens grönblå majoritet nu avser upphäva 

genom att minska representationen av ledamöter i rådet till 5st av tillgängliga 8st, 3 st från 

majoriteten och 2st från minoriteten, detta upplägg medför att upp till 3 partier hålls 

utanför direkt insyn i rådets aktiviteter. 

 

Att förvaltningen tillmäter rådet stor vikt blir uppenbart då rådet omnämns ett flertal 

gånger i den föreslagna verksamhetsplanen. VP sid 24, punkt 2.1) "tillsammans med 

förvaltningen ha kontinuerliga dialoger med näringslivet för att bygga nätverk och fånga 

upp företagarnas behov”, vidare står ”Ett särskilt fokus område är att i stadsplaneringen 

underlätta för företag att etablera sig i söderort och Farsta”. Näringslivsrådet kommer 

därav att arbeta med frågor gällande det privata näringslivet och förvaltningen, frågor som 

rör - för lokalsamhället - betydande ekonomiska intressen inklusive miljöaspekter. 

 

Med tanke på att rådets funktion är att råda och handleda i frågor med det privata 

näringslivet är det särskilt viktigt att samtliga i Stadsdelsnämnden ingående partier har full 

insyn och tillgång till såväl kontaktytor som diskussionsunderlag, detta eftersom 

avsevärda ekonomiska intressen för näringslivet kan komma i focus i förhandlingar om ex. 

etablering i stadsdelen eller kontraktering av tjänster och produkter. 

 

Det är absolut nödvändigt att största möjliga transparens är garanterad i kontaktytorna 

mellan ekonomiska intressen och politiken. Stockholmarna kommer tyvärr länge att få 

leva med konsekvenserna av skandalerna som uppdagats efter bygget av nya Karolinska 

- idag världens dyraste och i flera avseenden dysfunktionella sjukhus, skapat i en yster 

dans mellan det politiska och privata i Offentlig och Privat ekonomisk samverkan och vem 

minns inte den bedrägliga kostnadsexplosionen i samband med renoveringen av 

Söderledstunneln, möjliggjort av bulvanverksamhet, bristande kunskap och i.o.f hyggliga 

men aningslösa politiker. 

 

Det finns ytterligare en aspekt att beakta när det gäller det grönblå förslaget och det är 

det rådets besluts och arbetsordningen. Enligt den nu gällande instruktionen kan rådet 

kallas till sammanträde av ordföranden eller av så lite som 3 ledamöter (vilket motsvaras 

av den grönblå majoriteten) och förslag till beslut kan då läggas till Stadsdelsnämnden, 

där de grönblå sedan är i egen majoritet. 

 

I en uppmärksammad ledare artikel nu på morgonen skriver Göteborgs Postens Håkan 

Boström om den systematiskt negativa särbehandling SD utsätts för och angriper det 
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politiska etablissemangets självförlåtande hyckleri. http://www.gp.se/ledare/sd-skandal-med-

dubbla-måttstockar-1.12837867 

 

Det grönblåa förslaget att Inskränka rådets demokratiska representation ger uttryck för en 

antidemokratisk aktivism. Den motivation jag fått är att rådet skulle bli ”otympligt”. I ett 

land där regeringsformens portalparagraf utfäster att ”All makt utgår från folket” så får man 

nog som ledande politiker att vara beredd på att fler röster än  den egna partens måste 

respekteras och ges insyn där reell makt och dess influenser utverkas i demokratins namn. 

Att hävda att ”otympligt" skulle vara skäl för exkludering befäster bara hyckleriets position 

som ställföreträdande ”sanning”. 

 

Förslag till beslut: 

Stadsdelsnämnden fastställer i sann demokratisk anda att representationen i Farstas 

Utvecklings och näringslivsråd (FUN) även fortsättningsvis tillsätts genom att samtliga i 

stadsdelsnämnden invalda partier erbjuds en plats i rådet. 

 

§3. Miljöråd ------------------------------------------------------------------------- 

När det gäller förslaget till miljöråd ställer vi oss bakom det grönblå förslaget. 

 

Ersättaryttrande 

Sofia Modigh (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förslag från Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 

Liedholm Ndounou (C). 

 

 

  


